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Den næste sag på dagsordenen var: 

20) Anden behandling af lovforslag nr. L 110: 
Forslag til lov om ændring af  lov om sygehus- 

væsenets deltagelse i uddannelse inden for klini- 
ske fag ved det lægevidenskabelige studium m.v. 
(Praktikpladser for mellemlange sundhedsud- 
dannelser). 

Af undervisningsministeren (Ole Vig Jen- 
sen). 

(Fremsat 1/12 93. Første behandling 8/12 
93. Betænkning 19/5 94). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforslaget 
og spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under 
ét. 

Forhandling 

Ebba Strange (SF): 
Lovforslaget handler om, at undervisnings- 

ministeren skal have bemyndigelse til at gå ind 
og skaffe praktikpladser til mellemlange sund- 
heclsuddannelser. Det er klart, at det er vigtigt, 
for det er et af de områder, hvor der mangler 
uddannet personale, og det er et af de områ- 
der, hvor vi også fra SF's side støtter, at der 
bliver uddannet mere personale. 

Imidlertid havde vi håbet, at dét var lykke- 
des at indgå en aftale mellem undervisnings- 
ministeren og amterne om refusionsordninger 
i forbindelse med fremskaffelse af disse prak- 
tikpladser. Det er stadig ikke lykkedes, efter at 
vi fik fremsat dette lovforslag den I. december 
1993, så nu skal vi altså have det igennem an- 
den og tredje behandling; det er også i orden. 
Men da vi fra SF's side stadig væk mener, at 
den slags økonomiske udligninger, som der er 
brug for i tilfælde som dette, bedst opnås ved 
aftaler og ikke ved diktater fra ministeren, har 
vi stillet et ændringsforslag om, at stk. 3 udgår. 
I øvrigt støtter vi lovforslaget, men vi ville ger- 
ne have vores ændringsforslag vedtaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslaget 
forkastedes, idet 10 stemte for, 103 imod. 

§§ l og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

21) Anden behandling af lovforslag nr. L 159: 
Forslag til lov om ændring af  lov om erhvervs- 

skoler. (Bygningstaxameter m.v.). 
Af undervisningsministeren (Ole Vig Jen- 

sen). 
(Fremsat 19/1 94. Første behandling 26/1 

94. Betænkning 19/5 94). 

Ebba Strange (SF): 
Det lovforslag, vi står med her, vil få afgø- 

rende betydning for erhvervsskolernes fremti- 
dige økonomi. Derfor ligger der også et meget 
grundigt udvalgsarbejde bag det, for da vi fik 
det forelagt og første gang behandlede det i 
udvalget, var det meget uklart for os, hvordan 
ministeren egentlig havde tænkt sig at admini- 
strere forslaget. Imens vi har haft forslaget til 
behandling i Uddannelsesudvalget, har der 
været ført forhandlinger med skolerne, og jeg 
kan sige på SF's vegne, at de betænkeligheder, 
vi havde ved den første behandling, synes vi er 
blevet ryddet så meget af vejen, at vi altså støt- 
ter forslaget nu. 

Jeg vil godt pege på nogle af de punkter, 
hvor jeg synes det er vigtigt, at vi har fået un- 
dervisningsministerens ord for, at skolerne vil 
kunne klare sig. Når det drejer sig om helt un- 
ge mennesker, dvs. mennesker på 16-17 år, er 
vi jo interesserede i, at de kan komme til en 
erhvervsskole næsten lige så let, som de kan 


